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Kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor 
 
Tid och plats  Tisdagen den 11 mars 2025 kl. 10.00-12.00, Mogden, Stadshuset 

Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande, kommunalråd 

  Sebastian Gustavsson (M), biträdande kommunalråd 
  Anna Vallin, (S), biträdande oppositionsråd 
  Simon Elfgren, verksamhetschef funktionsnedsättning 
  Johan Nihlén, sekreterare 
 
  Organisationernas representanter 

Gunnar Andersson, FUB  
  Ingrid Saarva, Reumatikerföreningen 

Birgit Hidgård, HRF 
Leif Westerlind, Synskadades Riksförbund 

  Karina Lindgren, Neuroförbundet 
  
 
 
Justerare  Birgit Hidgård, HRF 
   

 
  

 
 

 Underskrifter  

  Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Mikael Dahl (C) 

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Birgit Hidgård, HRF 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

2. Upprop 
Genomförs. 

 

3. Val av justerare 
Birgit Hidgård, HRF, utses till justerare tillsammans med ordförande. 
 

 

4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 

 

5. Frågor från organisationerna 
a) Får anställda på boenden och inom hemtjänsten utbildning i bemötande 

av personer med synnedsättning och för den delen även vårdtagare med 
hörselnedsättning? (SRF) 
Leif förtydligar frågeställningen: När man har en synnedsättning är det viktigt att 
den som ledsagar vet hur man gör, t ex att det alltid är den som ledsagas som ska 
hålla i ledsagaren, inte tvärtom, eller att städhjälp måste ställa tillbaka saker på 
dess rätta plats. Vilken utbildning har man fått när man jobbar inom hemtjänsten? 
Leif har ett förslag om att SRF kan komma till arbetsplatsträffar och informera. 
Simon konstaterar att kompetensutvecklingsplanen inom funktionsnedsättning, 
saknar riktiga kompetensutvecklingsinsatser gentemot personer med 
synskada/hörselnedsättning. Möjligheten att ha utbyte med föreningar, kommer 
att ha en positiv effekt, varför Simon ställer sig positiv till erbjudandet. Birgit 
uppger att hennes organisation vid flera tillfällen har varit i kontakt med 
äldreomsorgen för att informera om hur man sköter hörapparater, men att de möts 
av ointresse. Mikael tar med sig frågan. 
 

b) Hur ser den fortsatta hanteringen av funktionshinderprogrammet ut? 
Har några aktiviteter redan genomförts för att förverkliga programmet? 
(SRF) 
Programmet är ett inriktningsdokument och innehåller sex olika 
programområden. I samband med att programmet antogs, fick kommunstyrelsen i 
uppdrag att ta fram en handlingsplan där det ska framgå hur programmet ska 
genomföras i praktiken, dvs genom konkreta uppdrag till berörda verksamheter. 
Projektgruppen vill involvera de kommunala råden i framtagandet av 
handlingsplanen. Förslaget är att vi istället för att boka ett separat dialogmöte, 
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förlänger det kommunala rådets möte den 20 maj. Rådet beslutar att vi börjar 
nästa möte 1 timma tidigare, det vill säga 09.00. Johan skickar ut materialet i god 
tid innan mötet.  
 

 
c) Riktlinjer för handläggning enligt LSS skulle ersättas med en handbok 

som bedömdes vara klar vid årsskiftet. När kommer KRF få ta del av 
handboken? (FUB) 
Simon medger att vi har missat att återkoppla att handboken nu är antagen. Det 
kommer dock att finnas behov av viss omarbetning utifrån ny lagstiftning. 
Handboken bifogas till mötesprotokollet.  
 

d) Program för ökad delaktighet för personer med funktionsnedsättning 
antogs av Kommunfullmäktige 2024-12-12. Varför är det inte angeläget 
med inflytande, som både FN konventionen och svensk LSS-lag 
föreskriver? (FUB) 
Simon menar att det finns saker vi behöver arbeta med, dels utifrån hur vi jobbar 
med råden och dels utifrån samverkan enligt LSS. Därför efterfrågar Simon 
representanter från FUB och Neuroförbundet, som kan vara med i 
utvecklingsarbetet med att ta fram ett förslag till ny struktur. Tanken är att vi ska 
sätta ihop en arbetsgrupp med 1-3 representanter från respektive organisation, 
som gemensamt kan arbeta med att utforma ett förslag. Simon bjuder in till ett 
möte med arbetsgruppen den 27/3 kl 10-12.00 i Utbildningslokalen, URC.  

 
 

6. Tema 
Simon informerar om resultatet av brukarenkäten som gjordes under perioden hösten 
2024 (2 september-1 november). Verksamhet funktionsnedsättning alternerar mellan 
olika verksamheter. Denna gång riktades brukarenkäten mot boende i grupp- och 
servicebostäder. Undersökningen ger oss möjlighet att få inblick i områden som vi 
behöver jobba vidare med, samtidigt som brukare kan tycka till om det stödet de får. 
Svarsfrekvens bland brukare i gruppbostad var 68 procent och för brukare inom 
servicebostad 56 procent. Det krävs minst 5 respondenter, för att ett boende ska få ett helt 
eget utfall. Resultatet av brukarenkäten är kvantitativt. För att få kvalitativa svar, behöver 
verksamheten jobba vidare med frågorna. I och med att underlaget är begränsat, får vi 
dock vara försiktiga med att dra slutsatser utifrån nationellt utfall. Istället får vi se det som 
indikatorer på att det finns ett förbättringsområde. 
 

7. Information från förvaltningen  
Inget att lyfta. 
  

8. Information från kommunalråden 
Mikael informerar om att vi har fått en remiss om nytt Hälso- och sjukvårdavtal mellan 
kommunerna och regionen. Remissen ska vara besvarad senast den 19 juni och det är 
Annika Svensson, medicinsk ansvarig sjuksköterska, som ansvarar för arbetet med 
remissen. Förhoppningen är att det nya avtalet ska vara klart till nästa år. 
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9. Övriga frågor 
• Förtydligande kring reglementet för kommunala rådet för 

funktionsnedsättningsfrågor 
- Ledamöter i det kommunala rådet för funktionsnedsättningsfrågor har till 

uppgift att delge sina respektive organisationer, information som kommunens 
företrädare lämnar vid rådets sammanträden. Protokoll skickas enbart till 
ordinarie ledamot (eller tjänstgörande ersättare).  

- Protokollet ska inte vara alltför detaljerat, utan utgöra en sammanfattning av 
den information som ges. Det är inget som hindrar att ledamot för egna 
minnesanteckningar som komplement.  

- Ett förslag är att justerare utses i turordning. Inget beslut tas, utan rådet får 
fundera över förslaget. 

- Frågor inför kommunala rådets möten under 2025, ska vara inkomna senast 
följande datum:  
Mötet den 29 april – frågor inkomna senast den 20 maj 
Mötet den 19 augusti – frågor inkomna senast den 9 september 
Mötet den 21 oktober – frågor inkomna senast den 11 november  
 

 
• Leif informerar om att SRF anordnar en föreläsning om hur mobiltelefoner kan 

användas för personer med synnedsättning. Föreläsningen kommer att äga 
rum på Folkets hus, den 14 maj klockan 18.30. Ingen anmälan krävs.  

 
• Mikael ger en statusuppdatering kring simhallen. Eftersom We Groups 

utredning inte anses vara riktigt tillförlitlig, har en ny utredning påbörjats för 
att vi ska få ett bättre underlag inför beslut.  Utredningen är påbörjad, men inte 
färdigställd ännu. Mikael återkopplar så fort det finns mer information att ge.  

 
• Det finns en lättläst version med bildstöd av MSBs ”Om krisen eller kriget 

kommer”.  Planer finns nu att ta fram en modifierad variant, utifrån det 
material som finns.  

 

 

Bilaga 
Handbok för handläggning FN 
 
Brukarundersökning boendeverksamheter FN 
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